
Zápis č. 14/2023-2024 ze zasedání kolegia děkana dne 22. 4. 2024

Přítomni: doc. Škop, Ing. P ikrylová, doc. Tomášková (výuka ř.30 -12.00 h), doc. Sehnálek,
doc. Šilhán, dr. Jurníková, doc. Radvan (výuka do ř.40 h), dr. Židek

Host: doc. Mrkývka

Omluven: prod. Zbíral

22. 4. 2024 Kolegium děkana
Program:

1. Magisterský studijní program (doc. Mrkývka)
2. P ijímací ízení do magisterských a bakalá ských programů (prod. Jurníková,

kolegium)
3. Rady a komise (kontrola aktualizace, kolegium)
4. Vyhodnocení p edmětové ankety kombi studií (prod. Sehnálek)
5. Zlepšení kvality p enosu p ednášek a jejich nahrávek (prod. Sehnálek)
6. Různé

- Externista (žádost prof. Kosa e)
- Návrh na za azení nového p edmětu do SP – Space Law

Děkan p ivítal p ítomné na pravidelném zasedání. V úvodu otev el diskusi k p edmětům
společného univerzitního základu ve stávajícím magisterském studijním programu Právo a
právní věda. Zaznělo doporučení na domluvu s dalšími fakultami MU. Členky a členové kolegia
vedli rozpravu ke změnám ve „Studijním a zkušebním ádu MU“, který vstoupí v platnost k
1/ř/2024. Proděkanka Jurníková p islíbila zpracovat a promítnout změny týkající se, mimo jiné,
SZZk ve fakultním p edpise. Děkan poděkoval p ítomným za pravidelné zasílání záznamů z
celouniverzitních porad, což označil za cenný zdroj informací a požádal všechny členy týmu o
zapojení a dodržování.

1. Magisterský studijní program (doc. Mrkývka)

Doc. Mrkývka a proděkanka Jurníková p edali informace z proběhlé programové rady programu.
V této souvislosti proděkanka p edložila návrh na úpravu souslednosti úkonů týkající se rozvrhu
a zapisování p edmětů, a s tím i související úprava harmonogramu. Nově by měly zápisy
p edmětů proběhnout v po adí rozvrh-registrace-zápis. Proděkan Sehnálek p islíbil na další
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zasedání p ipravit novelizaci pokynu pro rozvrhování. Kolegium návrh ocenilo.

Proděkanka Jurníková informovala o průběhu disciplinárního ízení, které proběhlo dne 16/4 a
zabývalo se podez ením ze spáchání disciplinárního p estupku dvou studentek magisterského
studijního programu.

2. Přijímací řízení do magisterských a bakalářských programů (prod. Jurníková,
kolegium)

Proděkanka Jurníková p edložila k odsouhlasení návrh dokumentu „P ijímací ízení pro
akademický rok 2025/2026.“ Kolegium postupně prošlo jednotlivé části dokumentu.

A. Vyhlašované studijní programy

Proděkanka uvedla, že vyhlašované studijní programy jsou standardní, nově byl do
akreditovaných bakalá ských studijních programů za azen i program Kriminalistická studia,
jehož schválení RVH se p edpokládá na podzim 2024.

B. Podmínky pro p ijetí ke studiu

I. Magisterský studijní program Právo a právní věda

Podmínkou pro p ijetí zůstává dosažení st edního vzdělání s maturitní zkouškou. Povinnou
součástí P je p ijímací zkouška v podobě TSP. Struktura TSP je rozdělena do t í subtestů,
dimenzí, stejných jako v loňském akademickém roce, percentily jsou počítány zvlášť pro každou
dimenzi (40-20-40). Podmínkou pro úspěšné složení TSP je dosažení percentilu alespoň 30
(včetně). Proděkanka uvedla, že efekt vážení jednotlivých dimenzí nyní nelze vyhodnotit, návrh
ponechává stejné jako vloni. V další části proděkanka hovo ila o alternativních formách
prominutí p ijímací zkoušky. Ke stávajícím formám jsou nově navrženy mezinárodní
st edoškolské moot courty. Kolegium se po rozpravě shodlo, že bude akceptovat pouze akce
individualizované, kolektivní plnění akceptováno nebude. Další novinkou je zohlednění
absolvování testu Obecných studijních p edpokladů a Základů společenských věd v rámci NSZ
organizovaných společností Scio.cz, s.r.o. s výsledným umístěním v každém testu na ř5 a
vyšším percentilu. Percentily z jednotlivých testů nelze průměrovat.

II. Bakalá ské studijní programy

Podmínkou pro p ijetí zůstává dosažení st edního vzdělání s maturitní zkouškou. Povinnou
součástí P je p ijímací zkouška v podobě TSP. Struktura TSP je rozdělena do 3 subtestů,
dimenzí, stejných jako loni, kde percentily jsou počítány zvlášť pro každou dimenzi (45-10-45).
Podmínkou pro úspěšné složení TSP je dosažení percentilu alespoň 30 včetně. Alternativní
formy p ijímací zkoušky a bonifikace jsou shodné jako u magisterského programu vyjma SCIO.

III. Navazující magisterský studijní program Ve ejná správa
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Podmínkou p ijetí ke studiu do navazujícího magisterského studijního programu VS je ádné
ukončení studia v kterémkoliv typu studijního programu, nejméně na úrovni bakalá ského
studijního programu. Povinnou součástí P je p ijímací zkouška v podobě TOZ. Nejnižší
percentil je 20 (projednáno s garantkou SP doc. Skulovou).

C. P edpokládané počty studentů

Proděkanka Jurníková p ipravila k diskusi návrh počtu studentů, kte í se zapíší do prvního
semestru akademického roku 2025/2026 po jednotlivých studijních programech, a to s ohledem
na kapacitní možnosti fakulty, podmínky stanovené MŠMT a vnit ní pravidla MU. Kolegium se
shodlo, že program Kriminalistická studia půjde až na červnové zasedání senátu, samostatně
ve zrychleném ízení.

Kolegium prodiskutovalo bonifikace jazykových zkoušek a usneslo se na vypuštění.

Závěr: Kolegium p edložený návrh prodiskutovalo po jednotlivých částech a usneslo se na
konečné verzi, děkan poděkoval za zpracování a požádal proděkanku Jurníkovou o zaslání
finální verze na květnové zasedání AS PrF MU prost ednictvím sekretariátu děkana nebo p ímo
p edsedovi dr. Židkovi, dekan@law.muni.cz v kopii.

3. Rady a komise (kontrola aktualizace, kolegium)

Proděkan Zbíral poskytl p edem návrh za úsek VaV, aby byly do budoucna Rada pro projekty,
Rada pro RIV a Komise pro hodnocení vědeckých výsledků spojeny do jedné Komise (Rady).
Konkrétní název zváží a bude informovat. Tajemnice doporučila, aby komise byly v budoucnu
více časově limitovány podle účelu vzniku. Děkan konstatoval, že další komise a rady budou
aktualizovány dle pot eby, poděkoval za podněty.

Závěr: Děkan poděkoval za podněty, ukončil kontrolu aktualizace rad a komisí na PrF.

4. Vyhodnocení předmětové ankety kombi studií (prod. Sehnálek)

Proděkan Sehnálek p ipravil zprávu „Studentská anketa – vyhodnocení kombinovaných studií“.
Uvedl, že ve vazbě na běžící semestr byl garantům studijních programů p ipomenut pokyn
děkana č. 4/2020 a s ním spojený požadavek vyhodnocení ankety a její projednání v
programové radě. Sdělil, že dojem z ankety je velmi pozitivní u všech programů i vyučujících.
Proděkan upozornil na některé konkrétní problémy, u kterých požádal vedoucí kateder/ústavů o
prově ení. Zdůraznil povinnost, kdy p íslušný vyučující je povinen p i změně výuky (p esun do
online, zrušení výuky) o tomto informovat. V diskusi bylo konstatováno, že je nutné informovat
garanta p edmětu, p íslušného proděkana, vedoucího katedry a garanta studijního programu.
Zazněl podnět na zvážení povinné účasti na výuce u kombinovaných studií. Proděkan Sehnálek
konstatoval, že toto by ponechal i nadále na garantech p edmětů a doporučil jako ešení spíše
možnost p evod programů do distanční formy. Děkan zmínil nutnost dodržování pokynu o
naplnění studijních opor. Proděkan Šilhán apeloval na vedoucí kateder, aby v interaktivních
osnovách PhD studia dohlíželi na uvedení formy ukončení p edmětu a studijní požadavky, ne
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vždy je dodržováno. Proděkan Radvan informoval o p ipravované anketě cílené na absolventy,
p islíbil zaslat informační e-mail s žádostí o spolupráci p i sestavení vhodných anketních otázek.
Proděkanka Jurníková sdělila, že anketa k magisterskému studijnímu programu byla
programovou radou projednána 10. dubna 2024.

Závěr: Kolegium vzalo zprávu týkající se p edmětové ankety na vědomí.

5. Zlepšení kvality přenosu přednášek a jejich nahrávek (prod. Sehnálek)

Proděkan sdělil, že ve vazbě na ukončenou anketu a průzkum upozornil na tyto nedostatky:

· počítače v místnosti č. 057 jsou nespolehlivé, ve zkouškovém období se nebylo možné
spolehnout na to, že místnost bude využita na 100 %,

· problémy se zvukem, jeho p enosem a záznamem ve velkých p ednáškových místnostech
136 a 140, jakož i vhodnější ešení záznamu obrazu na p ednáškový pult, tabuli a místnost,

· místnosti „jaro, léto, podzim, zima“ nejsou dostatečně pokryty mikrofony, mikrofony berou i
ruchy, problémy ve funkčnosti místností, požadavek na update MS Teams (jedno nastavení
mikrofonu), aj.

Tajemnice reagovala na problémy, uvedla, že místnosti byly rekonstruovány p ed dobou
covidovou, technické zadání bylo jiné, nyní se objevují problémy, ví se o nich, průběžně se eší.
Aktuálně je změna ešení problémová, vybavení místností je v záruce. Do učeben 136,140,
030, 034 budou p idány tzv. klopové mikrofony.

Závěr: Kolegium vzalo informace k nedostatkům p i p enosu p ednášek a nahrávek na vědomí.
Tajemnice p islíbila zajistit nápravu, kolegium bude informováno.

6. Různé

6.1. Děkan

P edložil žádost vedoucího katedry prof. Kosa e o dodatečné schválení externího vyučujícího
dr. Kokeše pro jarní semestr 2024.

Závěr: Kolegium žádost neschválilo.

6.2. Proděkanka Jurníková

P edložila návrh na za azení kurzu „Space Law“ do studijního plánu, vyučující i garant je dr.
Švec. Za azení p edmětu do studijního plánu bylo diskutováno s prof. Polčákem. Cílem kurzu je
seznámit studenty s mezinárodněprávní regulací kosmického prostoru a s klíčovými
mezinárodními organizacemi. Proděkanka upozornila, že v metodách výuky je uveden
externista z Ministerstva dopravy ČR.
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Závěr: Kolegium vyjád ilo kurzu podporu, požádalo dr. Švece o p ípravu osnovy a p edmět
p edložit k finálnímu schválení.

6.3. Proděkan Radvan

Avizoval zaslání fakultních nominací s podporou rektora mimo jednání kolegia.

Děkan poděkoval p ítomným za spolupráci.

Schválil: Martin Škop, děkan

Zpracovala: Hana Hrušková, vedoucí sekretariátu

V Brně dne 22. 4. 2024
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